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אתר דלילה:
עכשיו, בשיא פריחת האביב, כאשר עדין לא חם במיוחד, כאשר אנחנו מטיילים בשעות השקיעה עם 

הילדים ברחבי הישוב, כמעט כל אחד מאיתנו חש, ביום כזה או אחר (ואולי בכל הימים, תלוי 
במשטר הרוחות) בסירחון הנורא המגיע אלינו מאתר דלילה. 

כתושבים בישוב חקלאי לא ניתן לומר עלינו שיש לנו רגישות יתר לריחות אורגניים אבל הסירחון 
הזה הוא מיוחד, חזק ומטריד ביותר!!!.

ועתה אנו נשאלים מה עושים וכיצד?
כבר מיד יש להדגיש כי המאבק ב"אתר" הוא קשה ולא מובטחת הצלחה מלאה. כל "הירוקים" 

למיניהם איתם. למה? כי הם סבורים שאתר כזה שירד דרומה יזהם את הנגב ורוב העיריות (ושאר 
משליכי פסולת) לא יוכלו לעמוד בהובלה היקרה.

בעלי האתר (קיבוץ נחשון וחברת שחם מגבעת עדה) עברו כמעט על כל חוקי המדינה האפשריים 
בתכנון ובביצוע האתר. המועצה שלנו הגישה בקשות רבות לסגירת האתר לאלתר בכל פורום 

אפשרי לרבות תלונה במשטרה על הסדרי התנועה לאתר, (בסוף 2012 הסתיים האישור החריג 
להפעלת האתר). אבל מנגד, הסתבר כי הצד השני הגיש בקשות שונות, לרשויות הסטטוטוריות, 

להפוך את האתר לאתר רשמי וחוקי של פסולת אורגנית מרכזי של המדינה!!!
וכך הגענו, שהם מדברים היום על אתר של 500 אלף טון פסולת אורגנית בשנה!!! (כאשר היום יש 

בו "רק" 100 אלף טונות).
בעלי האתר מודים כי יש היום "קצת" סירחון אך בבקשתם לרשויות הם מדגישים כי הם לקראת 

ביצוע?! השקעות עתק להפוך את האתר ל"מקום סגור" לפי דגם קוראני שימנע לחלוטין זליגת ריח 
לסביבה. ברור לנו ש"הנדיבות" שלהם היא רק לצורך השגת הרישיונות המתאימים ועל ההשקעות 

מרחפים סימני שאלה רבים (לרבות סימני שאלה טכנית של היתכנות). כפי שכתבתי, ולמיותר לציין 
כי בעלי האתר נתמכים ע"י כל הגופים הסביבתיים ("הירוקים למיניהם") וגם ע"י כל הרשויות 

המקומיות, שוודאי גם שמחות שזה לא בתחומן אך עדיין ממוקם במרכז הארץ...!. נכון לציין גם כי 
האתר אינו בתחום השיפוט של מועצת "יואב" (בניגוד לסירח ון שהוא רק בתחום השיפוט שלנו...) 
אלא בתחום מועצה אזורית " מטה הרי יהודה". וזו, כמובן, תומכת ברישוי האתר בהיותו "מסחטת 

כסף" מארנונה. וכמו שנאמר: תהיה חלוקה שווה. "מועצת מטה יהודה" תהנה מכסף הארנונה 
ואנחנו "נהנה" מהריח".

ראוי לציין כי הנהלת מועצת יואב ומטי הרכבי באופן אישי, יחד עם תובע המועצה, עו"ד אבי להם 
עשו (עושים ועוסקים) רבות בנושא ומקדישים לכך זמן ומשאבים לא מעטים. ישיבות רבות והגשת 

מזכרים למיניהם וכן קמפיין תקשורתי לא קטן בעיתונות, ברדיו וטלוויזיה. כל אלה נעשו במימון 
המועצה בלבד. 

במקביל לכל המתרחש ולכל הפעילות קיימנו התייעצויות עם מספר משרדי עורכי דין המתמחים 
בנושא. הבנו מהם כי יש מה להיאבק אבל זה מחייב משאבים כספיים לא קטנים. בתוך העלויות יש 
לקחת בחשבון כי יתכן שחלק מן המאבק יחייב סקר איכות הסביבה (לרבות סקר זיהום מי התהום) 

שעלותו גבוהה. הנהלת המועצה החליטה גם היא להתגייס לחלק מן המימון אך עיקרו אמור לבוא 
מישובים כפר מנחם ורבדים. בחנו את האופציה לנהל את המאבק בשלבים כשנוכל בכל שלב 

להחליט מחדש, איך ממשיכים ואם בכלל ניגשים לשלב הבא במאבק.
כדאי להדגיש שלדעת רוב חברי הוועד יש לנהל את המאבק, שגם אם יצליח רק בחלקו נוכל להשיג 

הישגים שיקטינו את הנזקים וישפרו את איכות החיים שלנו כאן.
שותפנו למאבק, קיבוץ רבדים החליט כבר על הקצאת 80 אלף ₪ בשלב זה ואנחנו נדרשים לסכום 

דומה כ- (350-450 ₪ לבית אב).

יחיעם יוגב.
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